
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Folketingets Europaudvalg 

Folketingets Europaudvalg har d. 11. december 2013 stillet følgende spørgsmål nr. 52 

(alm. del) til økonomi- og indenrigsministeren, som hermed besvares. Spørgsmålet er 

stillet efter ønske fra Nikolaj Villumsen (EL). 

Spørgsmål nr. 52: 

”Hvor mange midler har EU's medlemslande brugt på afvikling af banker siden 2008?” 

Svar: 

Jeg vil henvise til min besvarelse af spørgsmål 1 vedr. KOM(2013)520 af 5. december 

2013. Heraf fremgår de overordnede beløb, som EU-landene ifølge Kommissionens 

oplysninger har brugt på statsstøtte til bankerne i perioden siden den finansielle krises 

start. Statsstøtten er i praksis givet både til banker, der grundlæggende var sunde, 

men været udfordret af markedsuro o.l., samt til banker, der har haft behov for en 

mere grundlæggende omstrukturering af deres forretningsmodel, hvilket kan sidestil-

les med afvikling eller genopretning. Det vil sige, at beløbene, der fremgår af min be-

svarelse af 5. december 2013, refererer til andet og mere end afviklingsomkostninger. 

Økonomi- og Indenrigsministeriet er ikke i besiddelse af oplysninger om fordelingen. 
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